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Abstract

        
The present study was conducted in order to document the pharmacokinetic behaviour of Gentamicin when administered intraperitoneally (I.P.) in children with appendiceal peritonitis (15 patients). This pharmacokinetic behaviour was compared to that of intramuscular (I.M.) Gentamicin (12 patients). In both groups, the dose was 2.5 mg/kg/8 hours.


        
In the I.P. group the resulting peak levels were generally low (sub-therapeutic) whilst the peak levels in the I.M. group were, in most cases, satisfactory and similar to those reported by other investigators. In both groups there was wide inter-patient variation in levels.


        
No correlation was found between peak levels and blood Hb., haematocrit or serum urea and creatinine, but it must be noted that in most of the patients, the values of these parameters were within the normal range for their age. It emerged from the study that if Gentamicin is to be given intra-peritoneally, the dosage should be higher than that recommended for the intramuscular or intravenous route and that levels should be monitored because of interpatient variation in response.


      
        
Zusammenfassung

        
Diese Studie wurde durchgeführt, um das pharmakokinetische Verhalten von Gentamycin nach intraperitonealer (I.P.) Verabreichung bei Kindern mit appendizitischer Peritonitis (15 Patienten) festzustellen. Dieses pharmakokinetische Verhalten wurde mit dem bei intramuskulär (I.M.) verabreichtem Gentamycin (12 Patienten) verglichen. Die Dosis betrug 2,5 mg/kg/8 Stunden für beide Gruppen.


        
Bei der I.P.-Gruppe waren die höchsten gemessenen Blutspiegel im allgemeinen niedrig (subtherapeutisch), während sie bei der I.M.Gruppe meist zufriedenstellend waren, entsprechend den Resultaten anderer Untersucher. In beiden Gruppen bestand eine breite Streuung zwischen den einzelnen Patienten.


        
 Es konnte keine Korrelation zwischen Höchstwerten, Hämoglobinspiegel, Hämatokrit oder Harnstoff und Kreatinin festgestellt werden. Die Werte dieser Parameter lagen bei den meisten Patienten innerhalb des altersmäßigen Normbereichs.


        
Aus der Studie wurde gefolgert: Falls Gentamycin intraperitoneal verabreicht werden soll, muß die Dosis höher sein als die bei intramuskulärer oder intravenöser Verabreichung empfohlene. Die Blutspiegel sollten wegen der unterschiedlichen individuellen Ansprechbarkeit kontrolliert werden.


      

Key words

Appendicitis - Gentamicin - Children
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